



German text see below

Press Release/tournament report

Team St. Moritz takes the trophy at the 36th Snow Polo World Cup St. Moritz

- The world's pre-eminent 'high-goal' polo tournament raised the bar once more – three days of the finest polo enthused the audience. -

St. Moritz, 6 February 2020. For the first time in their history, Team St. Moritz won the Snow Polo World Cup St. Moritz. In the nail-biting deciding match, captain Valery Mishchenko and his team ultimately prevailed over Team Azerbaijan Land of Fire, taking home a deserved victory. The world's foremost 'high-goal' tournament was a big success with the public once more, attracting more than 18,000 spectators over the three days of the games. The dates for the next tournament have been set: 29 to 31 January 2021.

With a 4 : 1½ victory over Team Azerbaijan Land of Fire, Team St. Moritz took the crown at the tournament for the first time. In the 3rd place final, last year's tournament winner Team Badrutt's Palace Hotel with captain Melissa Ganzi had to admit defeat against Team Maserati's superior force, finishing the game at the score of 7½ : 5. Both of Sunday's finals offered great entertainment: on the compact surface, all teams played at their best, keeping the audience on tenterhooks right to the final bell.

Perfect conditions on all three days of the tournament

In 2020, the world's only 'high goal' tournament on snow lived up to its reputation once again: Some 18,000 spectators eagerly watched six games of fast-paced, top-class polo-playing between Friday and Sunday. Throughout, the weather and snow conditions were superb. Although Lake St. Moritz began to freeze over only late in the season, the organisers still succeeded in preparing a first-rate polo field. "The local teams once more did a fantastic job," praised Reto Gaudenzi, founder and CEO of the tournament, "They laboured away all but day and night for a fortnight with just one goal in mind: to provide the best possible conditions for the audience, the players and the ponies. That is why, for me, they are the true heroes of this weekend."

Fast-paced, first-rate polo-playing fun

The tournament set off on Friday with two qualification games. Team Azerbaijan Land of Fire, playing in perfect sync, triumphed in the first match of the day, the President's Trophy, winning hands down against Team Badrutt's Palace with 8 : 4. The second game, the Hatecke Challenge, was equally a straightforward matter. Team St. Moritz, studded with top-rate players, triumphed over Team Maserati, counting the only Swiss player Fabio Meier among its ranks, to a final score of 6 : 2½.



24-25-26 JANUARY 2020

Saturday's first game, with the Maserati Cup at stake, saw Sunday's finalists St. Moritz and Azerbaijan Land of Fire testing the waters against each other for the first time – the thrilling game closed at 6 : 5½ with a narrow victory for Team St. Moritz. The Deutsche Bank Wealth Management Challenge, Saturday's second game, also ended with a close win – the scoreboard showed 4½ : 3 in favour of a fiercely playing Team Maserati against Team Badrutt's Palace Hotel.

Swiss player Fabio Meier named 'best patron'

Come Sunday, three days of outstanding snow polo, complemented with St. Moritz's legendary hospitality, had left the large crowd content. Cheered on by an enthusiastic audience, Team Maserati's Fabio Meier garnered the prize for Best Playing Patron. The reward for the Most Valuable Player, a Chopard luxury watch, the Alpine Eagle St. Moritz edition, went to tournament winner Max Charlton. "Casanova", the stallion of Team St. Moritz's Nacho Gonzalez, was named Best Playing Pony.

Snow Polo World Cup & «Baku Moritz Night» as sporting and social highlight respectively

The Snow Polo World Cup St. Moritz, hosted for the 36th time, did not fail to set the highlight of the sporting and social polo winter season once again. Amidst the breathtaking setting in the Engadine mountains, the 18,000 spectators enjoyed the unique mix of hospitality, a dash of luxury and spectacular sport offered on and off the field.

Another highlight on the social calendar is the select «Baku Moritz Night», hosted at the Badrutt's Palace Hotel on Saturday evening. The «Baku Moritz Polo Award» in recognition of outstanding achievements in the field of the sport of polo was presented for the third time. The 2020 award went to the Brit Oliver Ellis. Besides having been a professional player for three decades, the leading international umpire and head umpire at the Snow Polo World Cup St. Moritz, was a member of the English polo team, tournament director at the reputed Cowdray Park Polo Club and polo manager at the legendary Guards Polo Club. Reto Gaudenzi, Vice-President and CEO of Evviva Polo St. Moritz AG, Elchin Guliyev, President of the Equestrian Federation of Azerbaijan, Dr Piero Dillier, Vice-President of FIP, Birgit Hügli-Hermann, owner of the Polo & Luxury publication and initiator of the award, as well as Richard Leuenberger, Managing Director of the Badrutt's Palace Hotel, are on the award committee.

Gaudenzi closed the games with his time-honoured "See you next year!". The 37th Snow Polo World Cup St. Moritz will be held from 29 to 31 January 2021.

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition on snow – the world premiere was staged in St. Moritz. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), and Arndt Küchel. Dr Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. A well-rehearsed team of local hotels, businesses, and experts, the town of St. Moritz and their See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.



24-25-26 JANUARY 2020

Medienmitteilung/Turnierreport

Team St. Moritz siegt am 36. Snow Polo World Cup St. Moritz

- Das weltweit wichtigste «High Goal» Polo Turnier setzte auch in diesem Jahr Massstäbe und begeisterte die Zuschauer während drei Tagen mit packendem Sport auf höchstem Niveau -

St. Moritz, 6. Februar 2020. **Das Team St. Moritz hat zum ersten Mal den Snow Polo World Cup St. Moritz gewonnen. Im Entscheidungsmatch rangen Captain Valery Mishchenko und seine Equipe das Team Azerbaijan Land of Fire in einem äusserst spannenden Spiel nieder und siegten schlussendlich verdient. Über 18'000 Besucher besuchten das weltweit wichtigste «High Goal» Turnier an den drei Spieltagen und machten dieses erneut zum grossen Publikumserfolg. Die nächste Austragung steht bereits fest. Sie findet vom 29. - 31. Januar 2021 statt.**

Mit einem 4 : 1 ½ Sieg gegen Team Azerbaijan Land of Fire sicherte sich das Team St. Moritz den ersten Turniererfolg im Engadin. Im kleinen Finale unterlag das letztjährige Gewinner-Team Badrutt's Palace Hotel mit Captain Melissa Ganzi dem stark aufspielenden Team Maserati mit 7 ½ : 5. Beide Spiele des Finaltags begeisterten: Auf dem kompakten Untergrund schenkten sich die Teams nichts und lieferten packenden Polosport.

Äussere Bedingungen an allen drei Turniertagen perfekt

Das weltweit einzige «High Goal» Poloturnier auf Schnee wurde seinem Ruf auch 2020 gerecht: Rund 18'000 Besucher sahen von Freitag bis Sonntag sechs rasante Snow Polo Matches auf höchstem Niveau. Die äusseren Bedingungen waren an allen drei Turniertagen sehr gut. Trotz der äusserst spät einsetzenden Eisbildung auf dem St. Moritzersee war es den Verantwortlichen gelungen, einen hervorragend präparierten Platz zu erstellen. «Die lokalen Helfer haben einmal mehr grossartige Arbeit geleistet», erklärte Gründer & CEO Reto Gaudenzi zum Schluss. «Sie arbeiteten zwei Wochen lang sprichwörtlich Tag und Nacht, um Publikum, Spielern und Pferden beste Bedingungen zu ermöglichen. Deshalb sind sie für mich die wahren Helden dieses Wochenendes.»

Schnelle und unterhaltende Polo Spiele auf Top-Niveau

Begonnen hatte der Snow Polo World Cup St. Moritz am Freitag mit zwei Qualifikationsspielen. Den ersten Match um die President's Trophy gewann ein hervorragend zusammenspielendes Team Azerbaijan Land of Fire souverän 8 : 4 gegen das Team Badrutt's Palace. Spiel zwei um die Hatecke Challenge war ebenfalls eine klare Angelegenheit. Das hochkarätig besetzte Team St. Moritz konnte sich mit 6 : 2 ½ gegen das Team Maserati mit Fabio Meier, dem einzigen Schweizer Spieler des Turniers, durchsetzen.

Am Samstag trafen beim ersten Spiel um den Maserati Cup die beiden späteren Finalisten St. Moritz und Azerbaijan Land of Fire aufeinander, wobei das Team St. Moritz dieses spannende Spiel schlussendlich äusserst knapp mit 6 : 5 ½ gewann. In der zweiten Partie um die Deutsche Bank Wealth Management Challenge spielte das Team Maserati kämpferisch auf und konnte mit 4 ½ : 3 gegen das Team Badrutt's Palace Hotel einen ebenfalls knappen Sieg einfahren.



24-25-26 JANUARY 2020

Schweizer Fabio Meier bester Patron

Als sich das Turnier am Sonntag nach den Finalspielen zu Ende neigte, waren die zahlreichen Zuschauer in den Genuss von herausragendem Snow Polo gekommen und hatten die legendäre St. Moritzer Gastfreundschaft genossen. Vor einem begeisterten Publikum wurde Fabio Meier aus dem Team Maserati der Preis für den besten Patron überreicht. Die Trophäe – eine Chopard Alpine Eagle St. Moritz Edition Uhr – für den wertvollsten Spieler erhielt Turnierge winner Max Charlton, der Preis für das beste Pferd des Turniers ging an «Casanova» von Nacho Gonzalez vom Team St. Moritz.

Snow Polo World Cup & «Baku Moritz Night» sportliche und gesellschaftliche Höhepunkte

Der Snow Polo World Cup St. Moritz bildete auch in seinem 36. Jahr den sportlichen und gesellschaftlichen Höhepunkt der Polo-Wintersaison. Zwischen Polofeld, Zelten und Tribünen genossen die gut 18'000 Besucher den einmaligen Mix aus Gastfreundschaft, einem Hauch Luxus und sportlichem Spektakel vor der atemberaubenden Kulisse der Engadiner Berglandschaft.

Ein weiteres Highlight ist auch die «Baku Moritz Night», die jeweils am Samstagabend im Badrutts Palace Hotel stattfindet. Bereits zum dritten Mal wurde an diesem exklusiven Galaabend der «Baku Moritz Polo Award» verliehen, welcher jährlich ausserordentliche Leistungen zugunsten des Polosports würdigt. Preisträger 2020 ist der Brite Oliver Ellis. Der internationale Top-Schiedsrichter, der auch als Chefschiedsrichter des Snow Polo World Cup St. Moritz amtiert, war nicht nur über 30 Jahre lang Profispieler sondern auch Mitglied der englischen Polo Nationalmannschaft, Turnierdirektor im renommierten Cowdray Park Polo Club und Polo-Manager des legendären Guards Polo Club, beide in England. Dem Komitee, welches die Preisträger bestimmt, gehören neben Reto Gaudenzi, Vizepräsident & CEO Evviva Polo St. Moritz AG, Elchin Guliyev, Präsident der Pferdesportvereinigung von Aserbaidschan, Dr. Piero Dillier, Vizepräsident FIP, Birgit Hügli-Hermann, Eigentümerin des Magazins Polo & Luxury und Initiatorin des Awards, und Richard Leuenberger, Managing Director Badrutts Palace Hotel, an.

«See you next year!», rief Gaudenzi wie immer zum Schluss: Der 37. Snow Polo World Cup St. Moritz findet vom 29. bis 31. Januar 2021 statt.

Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Vizepräsident und CEO) und Arndt Küchel. Mitglieder des Advisory Board sind Dr. Thomas Rinderknecht und Peter A. C. Blum, Managing Director ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team aus lokalen Hotels, Unternehmen und Fachspezialisten, der Gemeinde und ihrer See Infra AG. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com

Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz AG

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com
 Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com



24-25-26 JANUARY 2020

Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

Team sponsors	St. Moritz, Maserati, Badrutt's Palace Hotel, and Azerbaijan Land of Fire
Global Lead Partner	Deutsche Bank Wealth Management
Official Outfitter	La Martina
Trophy sponsors	St. Moritz, La Martina, Maserati, Deutsche Bank Wealth Management
Helmet sponsor	NetJets
Official hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Official partner hotel in Zürich	Hotel Schweizerhof
Official restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, HATO
Sponsors	Maura Wasescha, SBS Swiss Business School, NetJets, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes
VIP catering	Badrutt's Palace Hotel
Official suppliers	Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must
Official airline	Etihad Airways
Guest Resort	Mauritius & Maradiva Villas Resort & Spa
Official travel agency	Finass
Medical Partner	Bethanien Privatklinik
Emergency Medical Partner	Klinik Gut
Exhibitors	Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, La Martina, Casino St. Moritz, NetJets, Ender Sport St. Moritz, cellcosmet, Bethanien Privatklinik, Falconeri
Catering to the public	Badrutt's Palace Hotel & local partners
Supporters	Engadine, the town of St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, St. Moritz, O. Christoffel AG, Blasto
Official affiliated club	Polo Park & Country Club Zürich
TV partner	ENJY.TV St. Moritz
Official magazines	The Polo Magazine, Polo Times
Media partners	The Polo Magazine, The Luxury Report, La Polo International, Polo Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo Luxury & Country Life magazine, La Bocha, good style mag, Pololine, Polo & Lifestyle The London Magazine



24-25-26 JANUARY 2020

Teams of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

Team Maserati

1	Team Captain Kutlay Yaprak	+1	TUR
2	Valentin Novillo Astrada	+6	ARG
3	Adrian Laplacette Jr.	+6	ARG
4	Fabio Meier	+1	CH

Team Azerbaijan Land of Fire

1	Team Captain Elcin Jamalli	+2	AZE
2	Pato Bolanteiro	+4	AZE/ARG
3	Agustin Kronhaus	+3	AZE/ARG
4	Santiago Marambio	+6	ARG
Reserve			
	Ali Rzayev	+0	AZE
	Rashad Hasanov	+0	AZE

Team Badrutts' Palace Hotel

1	Team Captain Melissa Ganzi	+0	USA
2	Marc Ganzi	+2	USA
3	Nic Roldan	+8	USA
4	Alejandro Novillo Astrada	+8	ARG

Team St. Moritz

1	Zhanna Bandurko / Valery Mishchenko	+0	RUS
2	Robert Strom	+5	FRA
3	Max Charlton	+6	ENG
4	Nacho Gonzalez	+6	ENG

Umpires

Olivier Ellis	Head Umpire	GBR
Charles Seavill	Umpire	ENG
Marcelo Garrahan	Umpire	ARG